
aký bude tenis po koronaviru? Určitě si ho 
víc budeme vážit a nejen jeho!
Nikdo z nás si ani v utopických představách 

nepomyslel, že se tohle může stát s naším světem 
a mockrát nás napadlo, že už to nikdy nebude 
jako dřív. Cožpak se dá zapomenout na záběry, 
jak ve vždy silném a robustním New Yorku sto
jí v zázemí nemocnic velkokapacitní mrazící 
supermobily coby provizorní márnice a někde 
v tajemném zákulisí se na všechno jedovatě dívá 
tajemný vir? A bylo mu určitě jedno, že všem 
změnil život a tomu nahoře určitě důrazně vzká
zal, aby si na svět dával větší pozor...
Přesto, i v neustálé panice se mnozí nestyděli 
nechat na svých dveřích cedulku s přídomkem 
- ředitel zeměkoule, i v neprostupném koronavi- 
rovém přítmí sebevědomě nabízeli životní recep
ty, jak to asi mají tihle samozvaní lodivodi světa 
v náplni práce.
Určitě je však stále více těch, kteří se chtějí dívat 
s nadějí za koronavirový obzor a věří, že najdeme 
cestu k návratu. K životu, jaký jsme žili? Může 
ale ještě takový být? Třebaže svět ještě nikdy ni
kdo takhle nevylekal, přesto je stále víc optimis
tů, co si myslí, že bude tak, jak dřív. Starší si to 
určitě nemyslí, mladí o tom nepřemýšlejí, nemají 
na co vzpomínat.
Vir se určitě nevyžene z celé zeměkoule, nikdy se 
to nepodaří a nebezpečná panika bude stále v na
šich hlavách. To je hodně špatná kombinace. Co 
může přijít? Světové šampionáty se složitě budou 
označovat za - světové, olympiády sice budou 
mít všech pět kruhů, ale nikdy už nebudou tak 
velké. Ty první pokoronavirové budou mít jistě 
nádech symbolického poděkování všem, kteří se 
o obrozený svět zasloužili, bude zkomponováno 
hodně nových radostných symfonií, zazní Ódy 
nového tisíciletí, ale vir, záhadný černokněžník, 
stále bude stát hned na kraji optimistických ku
lis. Když tam nebude, mnozí ho tam stejně budou 
vidět. Budou mít Grand Slamy a velké turnaje 
stoprocentní účast všech, kteří by na nich být 
měli? Dostanou se na ně? Neuvězní doma ně
které strach? Juniory určitě, rodiče jim mnohdy 
zabouchnou dveře.
Co nám však určitě zůstane? Vrátíme se ke ko
řenům, nic jiného nám nakonec nezbude. Začne
me si tenisu vážit víc než předtím, stejně jako 
těch, kteří dělali a budou dál dělat všechno pro 
to, aby byl i nadále nejlepší federací nejen u nás. 
Oceňme, Kaderka a spol. jako jedni z prvních 
v Evropě přišli se vstřícnými turnaji nejen pro 
naše nejlepší. Zdá se, že v příštích měsících bude 
přesně tak vypadat evropský tenis, hranice ho se
vřou do kazajky národních šampionátů, ale bude 
se hrát...
Na druhé straně si přiznejme, ve složitých koro- 
navirových starostech se nám mnohdy tenis ztrá
cel, skoro nám přestával chybět. Strach, podporo
vaný statistickou mediální masáží nejrůznějších 
karantén, měl větší sílu. Nekonala se antuková 
Paříž, prvně od druhé války Wimbledon, ředi
telská oznámení o rušení turnajů jsme brali jako 
ohrané refrény známých šlágrů. Prostě tenis na
jednou nebyl a začali jsme se spíše bát o prosté 
věci běžného života, které jsme dříve brali jako 
samozřejmost.
Co si z toho odnést? Tenis se určitě vrátí, ale bu
deme se na něj, stejně jako na svět kolem, dívat
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jinak? Těšme se určitě z voňavé antuky a vyhra
ného setu, připomínejme si radosti, které nám 
v minulých letech tenis nabídl. Berme to jako 
přirozený krok k uctívání tenisové historie.
Jaký bude svět po koronaviru? Optimisté říkají, 
že vše bude tak, jak bylo, jen musíme být opa
trnější, trpělivější, aby nás virové prokletí dál 
nestrašilo ze záhrobí. Pesimisté rázně tvrdí opak. 
Přiznejme jim, vir do nás určitě vehnal strach, 
svět se přesvědčil o jeho síle a když pak navíc 
mnozí epidemiologové přiznali, že se u nás stej
ně zabydlí, bůhví, do jakých kabátů se vmutuje, 
tak obavy, které do většiny z nás vkročily, jen tak 
neodejdou.
Jde nyní o to, abychom do nového světa vstoupili 
posíleni tím, co jsme prožili. Věřte, ti, co vykřiku
jí, že se nového viru nebáli a nikdy bát nebudou, 
se stejně nakonec bojí, jen to nikomu neříkají 
a jsou se svým strachem sami.
A tak jako usměvavá Petra Kvitová vběhla při 
první příležitosti na hard pražské Sparty, až 
rozpustile lačně hrála první tréninkové údery 
v koronavirovém mezičase, určitě se stejně na
dechne i český tenis. Ota Pavel vždycky říkal, 
že je na světě dobře, když mají lidi - „načteno“, 
jsou moudřejší a umějí si mnoha věcí víc vážit. 
Petra Kvitová má ze všech světových tenistek 
určitě nejvíc - „nažito“ a dobře ví, že tenis není 
to hlavní na světě. „Je to fajn, jsem ráda, že se 
otevřely kurty a mám možnost si poprvé zahrát 
venku,“ říkala a každý jí to věřil. Kdy se podle 
ní pak otevře velká tenisová scéna? „Až se uzdra
ví celý svět...“ Tohle jí také každý stoprocentně 
věří. Tenis to má jako globální sport s návratem 
nej složitější, aby dýchal jako dřív, musí být svět 
otevřený a zdravý.
Karolína Plíšková? Našla na nové situaci něco 
pozitivního? „Vždycky by si člověk měl umět 
něco najít. Jsem deset let v tenisovém kolotoči, 
cestuji po světě, týden, co týden hraju turnaje, 
jsem pod velkým tlakem, mám nervy neustále na 
pochodu. Tahle nucená pauza dá v tomto směru 
mojí hlavě odpočinout, myslím, že už jsem to 
potřebovala.“
Jaké to bude? Bude se i sportovní svět dělit na ten 
- před a po koronaviru? Věřme, že ne. Jedny dve
ře se zavřou, druhé otevřou, v tom je naše šance.

Pojďme věřit, že až se z koronavirového času 
oklepeme, budeme pokornější. Budeme si vážit 
každého zdravého rána a nebudeme si myslet, že 
s naším tenisem začíná a končí svět. Podaří se 
nám to? Nebo si za chvíli znovu oblékneme pláš
tě závistivé všednosti?

P. S. 2
Co tušíme všichni? Koronavirus bude napořád 
němým svědkem našich životů.
Z čeho mám trochu fádní radost? Když si příště 
budeme přát - zdraví, tak už to rozhodně nebude 
jen péefková otřepaná fráze.
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